

依 102 年 03 月 06 日教育部臺教文(五)字第 1020033157 號函核定之「桃園創新技術學院財團法人
桃園創新技術學院外國學生招生規定」及本校 105 年 5 月 4 日第 8 次招生委員會議訂定



105 學年度外國學生申請入學招生簡章 Application Information Brochure for International/ Foreign Students 2016~2017

桃園創新技術學院招生委員會 編印
校址：32091 桃園市中壢區中山東路
三段 414 號
電話：886-3-4361070#4141、4142
傳真：886-3-4658965
網址：<http://www.tiit.edu.tw>

Address：NO. 414, Sec. 3, Jhongshan E. Rd.,
Zhongli District, Taoyuan City 32091
Taiwan (R.O.C.)
Tel：886-3-4361070#4141、4142
Fax：886-3-4658965
Website：<http://www.tiit.edu.tw>

南亞技術學院 105 學年度外國學生申請入學重要日程表

Nanya Institute of Technology International Student Application Important Dates for the Academic Year 2017~2017

一、秋季班（2016年9月入學）Fall Semester (Beginning in September 2016)

➤ 第一梯次 **First Application Deadline**

工作項目/Schedule of Events	日期/Date
公告招生簡章 Admissions Handbook Available	即日起 Date of Issue
報名申請 Application Duration	申請截止日期 Application Deadline: May 11, 2016
申請表件送各系所初審 Application Review by Department/Graduate Institutes	May 13, 2016~May 15,2016
公告錄取名單 Admission Results Posted on NIT Website	May 18,2016
寄發錄取/不錄取通知 Acceptance/Non-acceptance Letters Sent to Applicants	May 23,2016
註冊入學 Registration	Mid-September 2016

➤ 第二梯次 **Second Application Deadline**

工作項目/Schedule of Events	日期/Date
公告招生簡章 Admissions Handbook Available	即日起 Date of Issue
報名申請 Application Duration	申請截止日期 Application Deadline: July 20, 2016
申請表件送各系所初審 Application Review by Department/Graduate Institutes	July 22, 2016~July 24,2016
公告錄取名單 Admission Results Posted on NIT Website	July 28,2016
寄發錄取/不錄取通知 Acceptance/Non-acceptance Letters Sent to Applicants	August 1,2016
註冊入學 Registration	Mid-September 2016

二、春季班（2017年2月入學）

Spring Semester (Beginning in February 2017)

➤ 第一梯次 First Application Deadline

工作項目/Schedule of Events	日期/Date
報名申請 Application Duration	申請截止日期 Application Deadline: November 21, 2016
申請表件送各系所初審 Application Review by Department/Graduate Institutes	November 23, 2016~ November 28, 2016
公告錄取名單 Admission Results Posted on NIT Website	December 2, 2016
寄發錄取/不錄取通知 Acceptance/Non-acceptance Letters Sent to Applicants	December 5, 2016
註冊入學 Registration	Mid-February 2017

➤ 第二梯次 Second Application Deadline

工作項目/Schedule of Events	日期/Date
報名申請 Application Duration	申請截止日期 Application Deadline: January 26, 2017
申請表件送各系所初審 Application Review by Department/Graduate Institutes	January 27, 2017~ January 28, 2017
公告錄取名單 Admission Results Posted on NIT Website	January 29, 2017
寄發錄取/不錄取通知 Acceptance/Non-acceptance Letters Sent to Applicants	January 30, 2017
註冊入學 Registration	Mid- February 2017

目 錄 / Contents

壹、申請資格 / Qualifications -----	1
貳、申請日期 / Application Deadline -----	2
參、申請方式 / Application Methods -----	3
肆、甄審方式 / Means of Screening -----	3
伍、修業年限 / Terms of Study -----	3
陸、申請應繳交資料 / Required Documents -----	3
柒、招生系所及招生名額 / Academic Programs and Admission Quota---	5
捌、其他申請注意事項 / Other Important Issues -----	8
玖、報到註冊 / Registration-----	9
拾、學雜費收費標準 / Tuition and Incidental Fees-----	10
※外國學生申請轉學注意事項	
※Important Information for International Transfer Students -----	11

附件 / Attachments

1、外國學生申請入學繳交資料紀錄表 -----	12
Application Checklist	
2、外國學生入學申請表 -----	13~14
Application Form for Admission	
3、入學申請切結書 -----	15
Declaration	
4、文件驗證切結書 -----	16
Affidavit (of admissions documents to be verified)	
5、外國學歷查證授權書 -----	17
Letter of Authorization	
6、財力保證書 -----	18
Financial Guarantee	
7、交通資訊 -----	19
Traffic Information	

壹、申請資格/I. Qualifications

一、具外國國籍且未曾具有中華民國國籍，於申請時並不具僑生資格者，得依本簡章規定申請入學（不含港澳生）。具外國國籍且符合下列規定，於申請時並已連續居留海外（不含大陸、香港及澳門）6年以上者，亦得依本簡章規定申請入學：

(一)申請時兼具中華民國國籍者，應自始未曾在臺設有戶籍。

(二)申請前曾兼具中華民國國籍，於申請時已不具中華民國國籍者，應自內政部許可喪失中華民國國籍之日起至申請時已滿八年。

(三)前二款均未曾以僑生身分在臺就學，且未於當學年度接受海外聯合招生委員會分發者。

Foreign students who are neither citizens of the Republic of China (R.O.C.), nor Overseas Chinese Students may apply for admission according to the regulations of this brochure. These regulations are not applicable for those who are citizens of Hong Kong or Macao. Foreign students who have stayed abroad (Mainland China, Hong Kong, and Macao are excluded) for more than 6 years and meet the following conditions may also apply for admission according to the regulations of this brochure.

(i) While applying, foreign students currently have the nationality of R.O.C. must NEVER establish any household registration in Taiwan.

(ii) Applicants holding foreign nationality who once held R.O.C. nationality must have abdicated their R.O.C. nationality for more than 8 years before application.

(iii) Applicants in the preceding subparagraph 1 and subparagraph 2 shall NEVER study in Taiwan as Overseas Chinese Students, also can NOT apply for admission to the “University Entrance Committee for Overseas Chinese Students”

(<http://www.overseas.ncnu.edu.tw/>) this year.

依教育合作協議，由外國政府、機構或學校遴薦來臺就學之外國國民，其自始未曾在臺設有戶籍者，經主管教育行政機關核准，得不受前二項規定之限制。

As recommended by foreign governments, institutions or schools to study in Taiwan under educational cooperation agreements, foreign citizens who never have held household registration in Taiwan are not subject to the aforementioned two restrictions if approved by the competent educational authority.

第二項所稱海外，指大陸地區、香港及澳門以外之國家或地區；所稱連續居留，指外國學生每曆年在國內停留期間不得逾120日；所定連續居留海外6年，以擬入學當學期起始日期（8月1日）為終日計算之。

The aforementioned term “overseas” refers to countries or districts other than the mainland China, Hong Kong and Macao; the term “consecutively living” refers to the requirement that international students’ stay in Taiwan may not exceed 120 days per calendar year; the final date for the phrase “consecutively living overseas for six years” refers to the starting date of the semester (August 1) applied for.

但符合下列情形之一且具相關證明文件者，不在此限；其在國內停留期間，不併入海外居留期間計算：

The only exceptions to this method of calculation date as follows (Please note: these exceptions must be supported by written documentation):

a. 就讀僑務主管機關舉辦之海外青年技術訓練班或教育部認定之技術訓練專班。

Attended overseas youth training courses organized by the Overseas Compatriot Affairs Council or technical training classes. Please note: the courses must be Ministry of Education (hereafter referred to as the “Ministry”) accredited.

b. 就讀教育部核准得招收外國學生之各大專校院華語中心，合計未滿2年。

Attended a Mandarin Chinese language center at a university or college in Taiwan for no more than 2 years. Please note: the educational institution must be Ministry accredited.

c. 交換學生，其交換期間合計未滿2年。

Exchange students who have studied in Taiwan for no more than 2 years.

d. 經中央目的事業主管機關許可來臺實習，實習期間合計未滿2年。

An internship lasting for no more than 2 years. Please note: the internship must be authorized by a central government agency.

具外國國籍並兼具中華民國國籍，且於本辦法中華民國100年2月1日修正實施前已提出申請喪失中華民國國籍者，得依原規定申請入學，不受第二項規定之限制。

Applicants with foreign nationality who once possessed R.O.C. nationality and had renounced it prior to the revision and enforcement of the Regulations of February 1, 2011 are entitled to apply for admission under the former Regulations without being subject to the aforementioned restrictions.

二、外國學生須符合教育部採認之高中、大學或獨立學院畢業者(請參考教育部國際文教處網頁<http://www.edu.tw/bicer/>)。外國學生具高中畢業資格者，得申請入學本校四年制修讀學士學位；具學士學位者，得申請入學本校碩士班。

International students who have graduated from a high school, college or university recognized by the Ministry of Education of R.O.C., can apply for admission. (please refer to the website <http://www.edu.tw/bicer/>). International students with a high school diploma are eligible to apply for the four-year undergraduate programs; students with a bachelor's degree are eligible to apply for the master's programs.

以上外國學生最高學歷必須符合本國「入學大學同等學力認定標準」相關規定(請參見教育部，<http://law.moj.gov.tw/LawClass/LawAll.aspx?PCode=H0030032>)。

The recognition of applicants' highest level of education shall be in accordance with the Standards for Recognition of Equivalent Qualifications for University Entrance Examination (For further information, please visit the Ministry of Education, R.O.C. at <http://english.moe.gov.tw/content.asp?mp=1&CuItem=8587>).

三、已在臺就讀其他大專校院之外籍學生，得比照本簡章申請入學本校，惟須另行檢附該大專校院之在學證明及歷年成績單。

Foreign students currently enrolled in other universities in Taiwan may apply for NIT admission according to this brochure with the certificate of enrollment and transcript officially provided during application.

貳、申請日期/II. Application Deadline

【秋季班】2016年9月入學(105學年度第1學期)

Fall semester: Mid-September 2016 (First semester of the 2016-2017 academic year)

● 第一梯次截止期限：即日起至2016年5月11日。

First application deadline: May 11, 2016

● 第二梯次截止期限：2016年7月20日。

Second application deadline: July 20, 2016

※The application deadline is determined by the application package date of delivery.

【春季班】2017年2月入學(105學年度第2學期)

Spring semester: Mid-February 2017 (Second semester of the 2016-2017 academic year)

● 第一梯次截止日期：即日起至2016年11月21日。

First application deadline: November 21, 2016

- 第二梯次截止期限：2017 年 1 月 26 日。
Second application deadline: January 26, 2017

參、申請方式/III. Application Methods

採通訊報名/Applying By Mail

於申請截止前（郵戳為憑）將應繳申請表件，郵寄至 32091 桃園市中壢區中山東路 3 段 414 號，南亞技術學院教務處註冊組。

Please mail your application materials to Division of Registry, Office of Academic Affairs at NO.414,Sec.3, Zhongshan E. Rd., Zhongli District, Taoyuan City 32091 Taiwan(R.O.C.). The application must be postmarked or received no later than the deadline.

肆、甄審方式/IV. Means of Screening

甄審方式以書面資料審查為主。

The screening is mainly done by means of reviewing application documentation.

伍、修業年限/V. Terms of Study

學士班：4 至 6 年 Undergraduate program: 4-6 years

碩士班：1 至 4 年 Master's program: 1-4 years

陸、申請應繳交資料/VI. Required Documents

一、繳交資料記錄表。

Application checklist.

二、入學申請表。

Application form for international student admission. A Two-inch recent photo (about 3.5cm×4.5cm) must be attached to the application form.

三、護照影本或其他國籍證明文件。

Copy of passport (front page) or other equivalent verification of nationality.

四、學歷證明文件/Academic credentials:

經我國駐外使領館、代表處、辦事處或其他經外交部授權機構（以下簡稱駐外館處）、行政院設立或指定之機構或委託之民間團體驗證之外國學校最高學歷或同等學力證明文件及成績單（中、英文以外之語文，應附經公證之中文或英文譯本）。

The highest-level diploma and transcript issued by an overseas academic institution. These documents must be authenticated by a R.O.C. embassy, consulate, representative office, another agency authorized by the Ministry of Foreign Affairs (hereafter referred to as "Taiwan's overseas representative office") or verified by an institute established or appointed by, or through a private agency commissioned by, the Executive Yuan (If the original document is not in English or Chinese, the document must be notarized after being translated into English or Chinese.)

(一)大陸地區學歷：應依大陸地區學歷採認辦法規定辦理。

Academic credentials from Mainland China: The Regulations Governing the Accreditation of Schools in Mainland China shall apply.

(二)香港或澳門地區：應依香港澳門地區學歷檢覈及採認辦法規定辦理。

Academic credentials from Hong Kong of Macao: Academic Credential Verification and Accreditation Methods adopted in Hong Kong and Macao shall apply.

(三)其他地區學歷：

Academic credentials from other areas:

- a. 海外臺灣學校及大陸地區臺商學校之學歷同我國同級學校學歷。

Academic credentials earned at overseas Taiwanese schools or Taiwanese school in Mainland China shall be regarded as the same as those at domestic schools with equivalent levels.

- b. 前二目以外之國外地區學歷，應依大學辦理國外學歷採認辦法規定辦理。但設校或分校於大陸地區之外國學校學歷，應經大陸地區公證處公證，並經行政院設立或指定之機構或委託之民間團體驗證。

Academic credentials referred to in the preceding two items shall be subject to the Regulations Regarding the Assessment and Recognition of Foreign Academic Credentials for Institutions of Higher Education. However, academic credentials earned from schools or branches established in Mainland China by foreign institutions shall require public notarization in Mainland China and be verified by an institute established or appointed by, or through a private agency commissioned by, the Executive Yuan.

五、財力證明(請選擇以下任一種方式繳交)

A financial statement with a minimum balance of US\$4,000 (please select one of the following):

- (一)最近三個月內經金融機構開具之足夠在臺就學之財力證明影本一份。

Photocopy of a financial statement that demonstrates financial sustainability for study in Taiwan (issued by a financial institution within the past three months).

- (二)政府、大專校院或民間機構提供全額獎助學金之證明。

Proof of full scholarship provided by a government agency, university, college or private organization.

- ※ 若財力證明非申請者本人，需同時附上資助者財力保證書(如附件 6)。

If the financial statement is not in the name of the applicant, a financial guarantee is also required from the sponsor. (see Appendix 6)

六、入學申請切結書。

Declaration.

七、各系另訂應附繳資料。

Other specific materials required by departments/institutes; in this case, the applicant shall be notified as needed.

備註/Notes:

- ◎如在申請截止日前無法完成驗證手續，請繳交「文件驗證切結書」(如附表 4)，若經錄取，須於報到註冊時繳交經我國駐外館處、行政院設立或指定之機構或委託之民間團體驗證之畢業證書及成績單正本，未能如期繳交者，將取消其錄取資格。

If the verification process is not completed before the application deadline, a signed Affidavit (of Admissions Documents to be Verified) (see Appendix 4) must be submitted with the application. At the time of registration, students must provide the original academic degree and transcript verified by a Taiwan overseas representative office, or verified by an institute established of appointed by, or through a private agency commissioned by, the Executive Yuan. If the related certificates cannot be submitted on time, the admissions offer will be revoked.

- ◎所有申請文件概不退還，請自行保留備份。

Application documents will not be returned for any reason. If required, please make copies for your own records.

註：免繳申請費

Note : No application fee required.

柒、招生系所及招生名額//VII. Academic Programs and Admission Quota

一、招生名額：四年制學士班100名。

Admission Quota : The total amount of Bachelor Admission Quota is 100.

系所/Program	招生名額 Admission Quota	備註/Remarks
機械工程系 Department of Mechanical Engineering	35	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography
企業管理系 Department of Business Administration	35	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography
觀光與休閒事業管理系 Department of Tourism and Leisure Management	30	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography

二、本校以下各系於當學年度核定招生總名額內，有本國學生未招足情形者，得以外國學生名額補足。

Nanya Institute of Technology may admit international students to take up places at the following departments available to local students within the approved admission quota for that academic year which remain vacant.

系所/Program	學位/Degree	備註/Remarks
	學士班 Bachelor's	
機械工程系 Department of Mechanical Engineering	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography
機械工程系車輛工程組 Vehicle Engineering Program, Department of Mechanical Engineering	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography
環境科技與管理系 Department of Environmental Technology and Management	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography
資訊工程系 Department of Computer Science and Information Engineering	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography

系所/Program	學位/Degree	備註/Remarks
	學士班 Bachelor's	
資訊管理系 Department of Information Management	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1. 歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2. 讀書計畫 Study plan 3. 自傳 Autobiography
企業管理系 Department of Business Administration	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1. 歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2. 讀書計畫 Study plan 3. 自傳 Autobiography
創意流行時尚設計系 Department of Creative Fashion Design	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1. 歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2. 讀書計畫 Study plan 3. 自傳 Autobiography
化妝品應用系 Department of Applied Cosmetology	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1. 歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2. 讀書計畫 Study plan 3. 自傳 Autobiography
室內設計系 Department of Interior Design	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1. 歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2. 讀書計畫 Study plan 3. 自傳 Autobiography

系所/Program	學位/Degree	備註/Remarks
	學士班 Bachelor's	
觀光與休閒事業管理系 Department of Tourism and Leisure Management	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography
幼兒保育系 Department of Early Childhood Care & Education	●	評分項目：書面資料審查 Reviewing Items: Application documentation 1.歷年成績單 Transcripts for each consecutive semester 2.讀書計畫 Study plan 3.自傳 Autobiography

捌、其他申請注意事項/VIII. Other Important Issues

一、申請以一系為限，申請人應注意申請資格及申請系之各項規定。

Please note that all applicant qualifications and requirements of the program should be met, and that an applicant should apply for just one program.

二、報名時繳交之「畢業證書」及「歷年成績單」，除海外臺灣學校所發者外，應依教育部「大學辦理國外學歷採認辦法」規定辦理。

The diploma and transcript submitted for application review shall first be authenticated in accordance with the rules promulgated by the R.O.C. Ministry of Education, except for diplomas and transcripts issued by Overseas Taiwanese or Overseas Chinese schools.

三、依教育部規定，凡曾經入學學校以操行、學業成績不及格或因犯刑事案件經判刑確定致遭退學者，不得再向本校申請入學。若違反此規定並經查證屬實者，取銷其入學資格。

In accordance with the Ministry of Education regulations, those who have been dropped out of or withdrawn from school due to failure of their conduct, failure of their academic grade, or found guilty of criminal cases are NOT eligible to apply.

Applicants who violate this regulation will have their admission nullified.

四、已報名或錄取之學生，如經發現申請資格不符規定或所繳交之證件有變造、偽造、假借、冒用等不實情事者，未入學者即取消錄取資格；已入學者開除學籍，亦不發給任何學歷證明；如將來在本校畢業後始發現者，除勒令繳銷其學位證書外，並公告取消其畢業資格。

Admission shall be denied and/or the student shall be dismissed from Nanya Institute of Technology (NIT) after admission if there are any violations of the general academic honor code and/or in the authenticity of the applicant's documents. Those who have graduated shall

have their diploma revoked.

五、入學許可並不保證簽證取得，簽證須由我國外交部領事事務局或駐外館處核給。

Acceptance letters or admissions notices do not guarantee visa issuance. Visas are approved by the Ministry of Foreign Affairs or Taiwan overseas representative office.

六、依規定，凡申請來臺居留簽證，須檢具麻疹及德國麻疹抗體陽性報告或預防接種證明。

According to the regulations, students who apply for a resident visa must submit a medical report including the vaccination certificates of Measles and Rubella or their positive antibody titers.

七、註冊時，新生應檢附已於國外投保自入境當日起至少 6 個月效期之醫療及傷害保險，並經駐外館處驗證。

When registering, new international students must attach medical and injury insurance policies, which they purchased in foreign countries, covering a valid period of no less than 6 months starting from the day when they entered Taiwan. These foregoing insurance policies purchased in foreign countries must be authenticated by a Taiwan Overseas Mission.

八、外國學生就學期間在臺設戶籍登記、戶籍遷入登記、歸化或回復中華民國國籍者，喪失外國學生身分，需經退學處分。

International students will be withdrawn from the Nanya Institute of Technology (NIT) if their identities of international students have been lapsed by establishing household registrations, moving-in registrations, naturalizing or regaining R.O.C. citizenships.

九、如有其他未盡事宜，悉依教育部「外國學生來臺就學辦法」、本校學則暨相關規定辦理。

For all other related information, please refer to MOE Regulations regarding International Student Studies in Taiwan, the school regulation of Nanya Institute of Technology, or other related guidelines.

玖、報到註冊/IX. Registration

一、錄取生應依入學通知書之規定辦理報到註冊手續，並繳驗護照、畢業證書及成績單(須經臺灣駐外單位或代表處驗證蓋章)，始得註冊入學。逾期未報到註冊者，取消入學資格。

Admitted student should arrive at the NIT campus for registration prior to the date specified on the admission document. Passport and copies of diploma and transcripts, officially verified/sealed by the Taiwan Overseas Mission in the country where the documents were originally issued, should be presented. Admission is subject to cancellation if not registered.

二、經錄取學生註冊入學後，其學分抵免悉依本校「大學部學生抵免科目學分辦法」辦理。

Transfer credits from other colleges/universities shall be ruled by the Credit-transfer Regulations of the Institute.

三、外國學生接獲本校入學許可後，須提出接獲錄取通知後3個月內附健康檢查報告之健康檢查記錄表(包括人類免疫缺乏病毒及胸部X光檢查)。經檢查或檢驗人類免疫缺乏病毒抗體之檢驗報告結果呈陽性反應者，申請人不得入學。就學期間發現檢驗人類免疫缺乏病毒抗體之檢驗報告結果呈陽性反應者，依據法令將通知外交部或內政部撤銷或廢止其簽證或停留、居留許可並令其出國(境)。

Upon receiving Admission Certificate, each student needs to provide a Health Examine Form with certificate dated within the past 3 months (results must include blood tests for

communicable diseases, such as HIV test, and chest X-ray report, etc.). If a positive test result for HIV or communicable diseases shall occur, the entrance of the applicant shall be denied. During the pursuit of degree, while a student is testified as a HIV-positive, by law, the institute shall notify the Ministry of Foreign Affairs or the Ministry of the Interior to revoke or annul his / her visas or permits of stay or residence, and order him / her to be deported.

四、經本項招生錄取之外國學生於報到後，應依規定辦理註冊入學手續，否則取消入學資格。

New students shall arrive at Nanya Institute of Technology campus for registration prior to the date specified on the admission document.

拾、學雜費收費標準/X. Tuition and Incidental Fees

下表為本校 105 學年度學雜費收費標準，提供參考。

Here is a summary of tuition and fees for the 2016 academic year for your reference.

系別/Department	學雜費/Tuition and Fees
機械工程系/Department of Mechanical Engineering	NT\$51,556
機械工程系車輛工程組/Vehicle Engineering Program, Department of Mechanical Engineering	NT\$51,556
環境科技與管理系/Department of Environmental Technology and Management	NT\$51,556
資訊工程系/Department of Computer Science and Information Engineering	NT\$51,556
資訊管理系/Department of Information Management	NT\$51,556
企業管理系/Department of Business Administration	NT\$44,839
創意流行時尚設計系/Department of Creative Fashion Design	NT\$47,086
化妝品應用系/Department of Applied Cosmetology	NT\$47,086
室內設計系 Department of Interior Design	NT\$51,556
觀光與休閒事業管理系/Department of Tourism and Leisure Management	NT\$47,086
幼兒保育系/Department of Early Childhood Care & Education	NT\$47,086
備註/Remarks: 書籍費依照所修習的課程與出版商的訂價而有不同。 Book costs may vary from program to program.	

※外國學生申請轉學注意事項※

Important Information for International Transfer Students

1. 申請資格/Eligibility:

外國學生於我國各大學肄業，符合下列報考本校學士班轉學資格者，得申請轉入本校學士班相銜接之年級就讀。

International students who have studied at a university in Taiwan and who meet the transfer student admission requirements may apply to enter the appropriate year of undergraduate study.

- a. 修業滿二個學期者，可報考各學系二年級。

Students who have completed two semesters of study may apply to enter this Institute as a sophomore (second-year student).

- b. 修業滿四個學期者，可報考各學系二年級或三年級。

Students who have completed four semesters of study may apply to enter this Institute as a sophomore or junior (second or third-year student).

2. 申請截止期限/Application Deadline:

與外國學生申請入學申請日期相同。

Application deadlines are the same as those for International Student Admissions.

3. 申請應繳交資料/Application Requirements:

與外國學生申請應繳交資料相同。

Required documents for application are the same as those for International Student Admissions.

※外國學生經錄取入學後實際抵免學分數由各學系及共同科各教學中心分別審核確定，若因學分抵免不足，須延長修業期限，概依規定辦理，不得異議。

Upon admission to this University, the number of credits that can be transferred shall be determined by the particular academic department in which the student has been accepted and the teaching centers for joint courses. **If number of accepted credits is not sufficient, the term of study may not be reduced. Transfer credit decisions are made in accordance with relevant regulations and may not be changed.**

南亞技術學院外國學生申請入學繳交資料紀錄表 Application Checklist

中文姓名(Full name in Chinese if applicable) : _____

英文姓名(Full name in English) : _____

申請系所Program : _____

修讀學位Degree Pursued : 學士Bachelor's

聯絡電話Tel : _____ Email : _____

(申請人務必就已繳交之資料，在下面表格之繳交註記欄內打✓)

Please put a check mark ✓ on the space provided.

註記 Check	外國學生入學申請繳交資料項目 Items of Documents for Admission Application	份數 Copies
	申請入學繳交資料紀錄表 Application Checklist	1
	外國學生入學申請表 Application form	1
	國籍證明文件影本(護照或外僑居留證或永久居留證或出生證明) Certificate(s) of Nationality (passport, residence certificate or birth certificate)	1
	經駐外館處驗證之外國學歷證明或同等學力文件 Authorized certificate(s) of the highest-level diploma or equivalent rendered	1
	經駐外館處驗證之歷年成績單 Authorized official transcript	1
	經駐外館處驗證之財力證明書(具備足夠在臺就學之財力) Authorized financial statement (indicating sufficient funding for studying in Taiwan)	1
	入學申請切結書 Declaration	1
	讀書計畫書(中、英文以外之語文，應附已公證之中文或英文譯本)。 Study plan in Chinese or English	1
	自傳 Autobiography	1
	在學證明 Certificate of enrollment (for expecting graduates)	1
	其他有助審查之資料 Other supplemental documents 1. 2. 3. 4.	

Note :

1. All documents provided in language other than Chinese or English should attach the notarized translations in Chinese or English along with the original documents.
2. All documents which require authorization should be done by the representative office or overseas embassy of Taiwan in your country.
3. Expecting graduates should submit the up-to-date transcript and certificate of enrollment before completing the authorization process with the representative office or overseas embassy of Taiwan in your country. Please provide notarized copies in Chinese or English.

外國學生入學申請表 APPLICATION FORM FOR ADMISSION

Nanya Institute of Technology
NO.414,Sec.3, Jhongshan E. Rd., Zhongli District, Taoyuan City 32091
Taiwan(R.O.C.)

請貼最近二吋相片

Attach recent

Photograph here

請以中文或英文正楷逐項填寫 Please fill-in the following entries in Chinese or English

一、個人資料 Personal Information

申請人姓名 Name	(中文Chinese if applicable) (姓) (名字)						
	(英文English) (Surname) (Given name)						
住址 Permanent Address					電話 Telephone No.	+ _____ (Country code) (Local number)	
現在通訊處 Mailing Address					E-mail		
國籍 Nationality		護照號碼 Passport No.		身份證號碼 Citizen ID No		性別 Gender	<input type="checkbox"/> 男 Male <input type="checkbox"/> 女 Female
出生日期 Date of Birth	____/____/____ (Y) (M) (D)	出生地點 Place of Birth		婚姻狀況 Marital Status		子女人數 No. of Children	
父親 Father	中文姓名 Chinese name if applicable	(姓) (名字)	出生日期 Date of Birth	____/____/____ (Y) (M) (D)	國籍 Nationality		
	英文姓名 English Name	(Surname) (Given name)	電話 Telephone No.	<input type="checkbox"/> same as above Others:	出生地點 Place of Birth		
母親 Mother	中文姓名 Chinese name if applicable	(姓) (名字)	出生日期 Date of Birth	____/____/____ (Y) (M) (D)	國籍 Nationality		
	英文姓名 English Name	(Surname) (Given name)	電話 Telephone No.	<input type="checkbox"/> same as above Others:	出生地點 Place of Birth		
緊急連絡人 Emergency Contact	中文姓名 Chinese name if applicable	(姓) (名字)	電話 Telephone No.	+ _____ (Country code) (Local nnumber)		E-mail	
	英文姓名 English Name	(Surname) (Given name)	現在通訊處 Mailing Address				
在臺聯絡人 Contact Person in Taiwan (If applicable)	中文姓名 Chinese name if applicable	(姓) (名字)	電話 Telephone No. in Taiwan	+ 886 _____ (Country code) (Local nnumber)		E-mail	
	英文姓名 English Name	(Surname) (Given name)	住址 Mailing Address in Taiwan				

二、教育背景 Educational Background

學程 Degree	學校名稱 Name of Institute	學校所在地 Location (city and country)	主修學門 Major	副修學門 Minor	就學期間 Duration of study	學位/證書 Degree/Diploma Certificate	取得學位日期 Date of Degree Granted
高級中學 High School							
大學/學院 Undergraduate							
研究所 Graduate							
其他訓練 Other Training							
相關經歷 Previous Employments							

三、擬申請就讀之系組及學位/Program Pursued

系所 Department/ Graduate Institute	
學位 Degree	四技學士班 Four-year Bachelor

四、中文語文能力 Chinese Language Proficiency

學習中文幾年 How long have you had a formal training in Chinese?	
學習中文環境 (高中、大學、語文機構) Where did you learn Chinese? (high school, college, language institute)	
您是否參加過中文語文能力測驗 Have you taken any proficiency test in Chinese? <input type="checkbox"/> 是Yes <input type="checkbox"/> 否No	測驗種類 Type of Test
	分數 Score
中文語文能力自我評估Self evaluation for Chinese Language Proficiency	
聽Listening ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor
說Speaking ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor
讀Reading ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor
寫Writing ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor

五、英文語文能力 English Language Proficiency

英語是你的母語嗎? Do you use English as a primary mode of communication?	<input type="checkbox"/> Yes <input type="checkbox"/> No
學習英文幾年 How long have you had a formal training in English?	
學習英文環境 (高中、大學、語文機構) Where did you learn English? (high school, college, language institute)	
您是否參加過英文語文能力測驗 Have you taken any proficiency test in English? <input type="checkbox"/> 是Yes <input type="checkbox"/> 否No	測驗種類 Type of Test
	分數 Score
英文語文能力自我評估Self evaluation for English Language Proficiency	
聽Listening ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor
說Speaking ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor
讀Reading ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor
寫Writing ability	<input type="checkbox"/> 優Excellent <input type="checkbox"/> 佳Good <input type="checkbox"/> 尚可Average <input type="checkbox"/> 差Poor

六、財力支援狀況：在本校求學期間費用來源 Financial Information: How will you fund your study at NIT?

<input type="checkbox"/> 個人儲蓄 _____ Personal Savings (金額 Amount of Dollars)	<input type="checkbox"/> NTD <input type="checkbox"/> USD	<input type="checkbox"/> 父母支援 _____ Parent's Support (金額 Amount of Dollars)	<input type="checkbox"/> NTD <input type="checkbox"/> USD
<input type="checkbox"/> 獎助金 _____ Scholarship (來源及金額Source & Amount of Dollars)	<input type="checkbox"/> NTD <input type="checkbox"/> USD	<input type="checkbox"/> 其他 _____ Others (來源及金額Source & Amount of Dollars)	<input type="checkbox"/> NTD <input type="checkbox"/> USD

七、簽名 Signature

申請人簽名 Applicant Signature	Date:
------------------------------	-------

入學申請切結書 Declaration

一、本人保證符合以下以下其中之一：I hereby attest that I fulfill one of the following conditions:

具外國國籍且未曾具有中華民國國籍，於申請時並不具僑生資格者
 At the time of application, I am holding foreign nationality and have never held R.O.C. nationality. Moreover, I do not have overseas Chinese student status.

具外國國籍及兼具中華民國國籍者，自始未曾在臺設有戶籍；並於申請時已連續居留海外六年以上，且未曾以僑生身分在臺就學，且並未於當年度接受海外聯合招生委員會分發。
 At the time of application, I am holding both foreign and R.O.C. nationalities but have never established any household registration in Taiwan. Moreover, I have been living abroad continuously for more than 6 years, have never studied as an overseas Chinese student in Taiwan and have not been approved for student status by the University Entrance Committee for Overseas Chinese Students in the enrollment year.

具外國國籍，且曾具中華民國國籍者，於申請時已經內政部許可喪失中華民國國籍已滿八年；並於申請時已連續居留海外六年以上，且未曾以僑生身分在臺就學，且並未於當年度接受海外聯合招生委員會分發。
 I am holding foreign nationality and once held R.O.C. nationality but I have abdicated my R.O.C. nationality for at least 8 years by the Ministry of Interior. Moreover, I have been living abroad continuously for more than 6 years, have never studied as an overseas Chinese student in Taiwan and have not been approved for student status by the University Entrance Committee for Overseas Chinese Students in the enrollment year.

具外國國籍，兼具香港或澳門永久居留資格，且未曾在臺設有戶籍，申請時於香港、澳門或海外連續居留滿 6 年以上者。
 An applicant holding foreign nationality, concurrently holding a permanent residence status in Hong Kong or Macao, has never been registered as part of a household in Taiwan and, at the time of application, has resided on Hong Kong, Macao, or another foreign country for no less than 6 years is qualified to apply for admission under these regulations.

曾為大陸地區人民具外國國籍且未曾在臺設有戶籍，申請時已連續居留海外 6 年以上者。
 An applicant who is a former citizen of Mainland China, currently holds a foreign nationality, has never been registered as part of a household in Taiwan and, at the time of application, has continuously resided overseas for no less than 6 years is qualified to apply for admission under these regulations.

二、本人不曾在臺以外籍生身分完成高中學校學程，或未曾經國內大專校院退學。
 I hereby certify that I do not finish high school programs in Taiwan with foreign student status, or once was withdrawn from colleges/universities in Taiwan.

三、本人保證不具香港或澳門或中華人民共和國國籍。
 I hereby certify that I do not hold the nationality of Hong Kong, Macao, and People's Republic of China.

四、本人所提供之最高學歷畢業證書在畢業學校所在國家均為合法有效取得畢業資格，並所持之證件相當於中華民國國內之各級合法學校授予學位。
 I hereby certify that the certificates of the highest-level diploma I provide are valid and authentic from my school, and they are equivalent to the degree level that universities/institutes offer in Republic of China.

五、本人所提供之所有相關資料（包括學歷、護照及其他相關文件之正本及影本）均為合法有效之文件，如有不符之情事，經查屬實即取消入學南亞技術學院資格，且不發給任何有關之學分證明。
 All of the documents provided (including diploma, passport and other relevant documents, original or copy) are valid. Should any documents be found to be invalid or false, my admission to Nanya Institute of Technology will be revoked, and no proof of attendance will be issued.

六、本人取得入學許可後，在辦理報到時，需繳交經中華民國（臺灣）駐外單位或代表處驗證之畢業證書及成績單（附認證章）正本，始得註冊入學。屆時若未如期繳交或經查證結果有不符中華民國教育部「大學辦理國外學歷採認辦法」之規定，即由 貴校取消入學資格，絕無異議。
 Admitted applicants must present the originals of diploma and transcripts officially stamped/sealed by a Taiwan overseas representative office in the country of the school's location, or the nearest Taiwan overseas representative office, at the time of registration. If the related certificates cannot be submitted on time or are unacceptable in accordance with the rules of foreign degree authentication promulgated by the Ministry of Education, the undersigned will abandon the enrollment qualification, without any objection.

七、上述所陳之任一事項同意授權 貴校查證；並同時授權被查證單位可提供任何資料以佐證。如有不實或不符合規定等情事屬實者，本人願依 貴校相關規定被撤銷入學資格、開除學籍或取消畢業資格，絕無異議。
 I hereby authorize Nanya Institute of Technology to verify the authenticity of all the documents I provide. If anything I provide is not true, I shall follow the regulations and rules of Nanya Institute of Technology for possible withdrawal of admission, schooling, or degree earned. The decision by Nanya Institute of Technology is final and irrevocable.

申請人簽名

日期

Signature _____

Date _____

外國學歷查證授權書
Letter of Authorization

To Whom It May Concern:

I, _____ (Either English or Chinese full name),
Passport No. _____, hereby waive my rights under the Rights of Privacy Act and authorize
the release of all information relevant to my academic record at _____

(school name and full address) to Nanya Institute of Technology, located at NO. 414, Sec. 3, Jhongshan E.
Rd., Zhongli District, Taoyuan City 32091 Taiwan R.O.C.

I authorize the Institute to check my admission requirements as well as to ask if my qualification was
gained as a result of a distance learning or Internet course or as a result of study at an associated college
or validated course overseas.

Yours faithfully,

_____ (signature)

_____ (date)

財力保證書 Financial Guarantee

本人_____ 與被保證人_____

(請填寫姓名)

(請填寫被保證人姓名)

關係是_____，願擔保被保證人在南亞技術學院就學及生活所需一切費用支出。

此致
南亞技術學院招生委員會

I, _____, and the applicant, _____,

(Full Name)

(applicant's name)

our relationship being _____, hereby guarantee that the applicant's total living and tuition expenses while attending Nanya Institute of Technology will be paid in full.

Submitted to
Nanya Institute of Technology Admission Committee

保證人(Guarantor): _____

護照(居留證)號碼(Passport (ARC) NO.): _____

聯絡電話(Tel): _____

電子郵件(E-mail): _____

具結日期(Date): _____年(Y) _____月(M) _____日(D)

南亞技術學院路線圖 Traffic Information

校址:桃園市中壢區中山東路三段 414 號。 電話:(03)4361070 分機 4141 FAX : (03)4658965

由高鐵桃園站可搭乘桃園客運 171 中壢-高鐵桃園站《原中壢 11 路》或中壢客運 170 《中壢-青埔-高鐵桃園站》至中壢火車站。

公車：搭中壢客運 112 (北) 中壢-忠貞、桃園客運中壢-華勛社區《原中壢 9 路》南亞技術學院下車，步行 3 分鐘。

